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Informatie rondom corona 
Een jaar geleden gaven wij een extra Neder-Betuwe magazine uit: een special over  
corona met de titel ‘Een vreemd voorjaar’. Er gebeurde sindsdien veel: in onze levens,  
in onze manier van leven en hoe wij met elkaar er het beste van proberen te maken.  
Op deze pagina treft u (nogmaals) een overzicht aan van organisaties en plekken waar u 
actuele informatie kunt vinden en terecht kunt in specifieke situaties rondom corona. 

Zoekt u iets en kunt u het niet vinden? 
Mail naar info@nederbetuwe.nl of bel naar 140488 (6 cijfers). Wij zoeken graag met u mee 
naar een antwoord. Via onze website, onze sociale media en onze gemeentepagina in Het 
Gemeentenieuws informeren wij u over de actuele maatregelen vanuit de Rijksoverheid.

Gemeentehuis voorlopig
alleen op afspraak open
Veel zaken kunt u regelen via de ‘digitale 
balie’, te vinden op de homepagina: 
www.nederbetuwe.nl. Als u een afspraak 
wilt maken, bel naar 14 0488 voor een 
tijdstip in de ochtend tussen 09:00 en 
12:00 uur op werkdagen of een tijdstip op 
donderdagavond tussen 17:00 en 19:30 
uur. Mondkapje verplicht. Documenten  
kunt u (zonder afspraak) afhalen bij de 
receptie tijdens de openingstijden. Betaling 
graag met pinpas. Kom alstublieft op de tijd 
van uw afspraak, niet eerder en niet later  
en alleen als u géén last heeft van neus- 
verkoudheid, hoesten, keelpijn of koorts. 

Kernpunten – via telefoon
en e-mail bereikbaar
Het telefoonteam van de Kernpunten is 
bereikbaar van maandag t/m vrijdag tussen 
09.00 en 12.00 uur: 0488 - 449992. 
Mailen kan ook:
• dodewaard@kernpunten.nl
• kesteren@kernpunten.nl
• ochten@kernpunten.nl
• opheusden@kernpunten.nl

Wethouder Herma van Dijkhuizen was medio maart bij De Witte Reiger in Opheusden, de praktijken van 
huisartsen Huisman, Wijnmaalen en Jonker. Daar was de eerste prikronde met het Covid-19-vaccin. 
Van Dijkhuizen: ‘Wat hebben we ernaar uit gekeken: dit vaccin dat beschermt tegen het coronavirus en 
de druk op de zorg verlaagt. Een grote stap vooruit waardoor we straks weer meer vrijheden krijgen!’

De special van het Neder-Betuwe magazine 
een jaar geleden over corona.
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• Gemeente Neder-Betuwe – Allerlei informatie over corona is te vinden op onze
 website via de link www.nederbetuwe.nl/inwoners/corona_nb of klik op deze 
 afbeelding op de homepagina.

• Rijksoverheid - Veel vragen en antwoorden zijn te vinden op www.rijksoverheid.nl 
 of bel naar het publieksinformatienummer 0800 - 1351 (tussen 08:00 en 20:00 uur).

• Welzijn Rivierstroom - Bel met uw vraag of voor ondersteuning naar telefoonnummer 0344-60 23 37 of kijk op 
 www.welzijnrivierstroom.nl.

• Uitleg in eenvoudige taal over het corona-virus en de maatregelen vindt u op www.steffie.corona.nl en www.pharos.nl.

• Mikado Helpdesk – voor als u uit een niet-Nederlandse cultuur komt en vragen heeft over zorg: kijk op 
 www.mikadohelpdesk.nl, e-mail: vraag@mikadohelpdesk.nl of bel naar 0800 – 88 55 008. 

• Coronatest - Heeft u klachten die passen bij het coronavirus? Maak een afspraak voor een coronatest. Dat kan online 
 via www.coronatest.nl of via t. 0800-1202. Houd uw Burgerservicenummer (BSN) bij de hand (staat op paspoort,
 identiteitsbewijs of rijbewijs). U hoeft niet te betalen voor de test.

• Covid-19-vaccin – kijk op www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/coronavirus-vaccinatie/vraag-en-antwoord.

• Planning Covid-19 vaccinatie: Wanneer u aan de beurt bent voor een corona vaccinatie wordt landelijk bepaald. 
 Meer informatie hierover staat op www.coronavaccinatie.nl. U ontvangt vanzelf een uitnodiging. 

• Thuisquarantaine – Kijk voor informatie in de quarantainegids als nodig blijkt te zijn dat u in (thuis)quarantaine gaat: 
 www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/coronavirus-covid-19/thuisquarantaine.

• Samen is leuker – Heeft u een idee, een actie of energie om iets te doen tegen eenzaamheid? Stuur dan een e-mail 
 naar het lokale samenwerkingsverband Samen is leuker, waarmee we ons inzetten om met elkaar eenzaamheid in 
 Neder-Betuwe te verminderen. E-mail: samenisleuker@nederbetuwe.nl.  

• Jongerenwerkers van Mozaïek - Kijk voor telefoonnummers van de Jongerenwerkers op www.mozaiekwelzijn.nl.
 Je kunt ze bellen of appen voor een praatje of voor advies. Volg Mozaïek op socials@MozaiekWelzijn of kijk op
 www.mozaiekwelzijn.nl/coronahulp.

• Kindertelefoon – Als je misschien even een praatje wilt maken. Of als je bang bent of verdrietig of als er iets anders is. 
 Bel gratis naar telefoonnummer 0800-0432. Je kunt ook chatten met iemand tussen 11:00 en 21:00 uur via 
 www.kindertelefoon.nl.

• Burenirritaties? We zijn allemaal meer thuis. Loopt u tegen problemen aan met de buren en lukt het niet om 
 problemen onderling op te lossen? Neem contact op met Buurtbemiddeling ElkWelzijn: www.elkwelzijn.nl/
 buurtbemiddeling, e. buurtbemiddeling@elkwelzjin.nl of bel naar 0345-515227. 

• Veilig thuis - Gaat het thuis niet goed? Of zijn er zorgen over iemand? Bel gratis Veilig Thuis: 0800-2000.

• GGD-Gelderland-Zuid – Voor de actuele stand van zaken in regio Gelderland-Zuid: www.ggdgelderlandzuid.nl. 
 Als u uw antwoord daar niet vindt, kijk dan op de overzichten met veel gestelde vragen op de website van het RIVM: 
 www.rivm.nl of bel het landelijke corona-informatienummer: 0800-1351 of bel met onze GGD 088-1447272.

• Informatie over reizen? Voor advies over reizen kijk op de website van de Rijksoverheid: www.nederlandwereldwijd.nl.

• Luister- en hulplijnen 
   Rode Kruis - tel. 070 - 4455 888.
   Luisterlijn – tel. 088 0767 000.

• Voor Senioren:
 ANBO - tel. 0348 - 46 66 66 / 7 dagen per week van 09:00-21:00u / ook voor niet-leden.
 KBO-PCOB - tel. 030 – 34 00 600 / maandag tot en met vrijdag van 09:00 - 17:00 uur.

voor inwoners en 
ondernemers
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Binnenkort ontvangen alle leden van TipNe-
der-Betuwe de vraag om met de gemeente na 
te denken op welke manier we het beste met u 
communiceren en hoe u mee zou willen denken 
over en meedoen met het beleid van de gemeen-
te. De resultaten van die vragenlijst verwerkt de 
gemeente in haar nieuwe ‘Visie op communicatie 
en participatie’.
 
Korte online vragenlijsten
Heeft u een mening over de manier van 
communiceren en participeren met en door de 
gemeente en wilt u vaker meepraten over andere 
onderwerpen die spelen in onze gemeente en 
in uw (directe) omgeving? Geef u dan snel op 

voor TipNeder-Betuwe. U ontvangt dan een paar 
keer per jaar een korte online vragenlijst met 
maximaal tien vragen. U kunt per keer zelf kiezen 
of u de vragenlijst invult. Hoe meer inwoners 
meedoen aan dit onafhankelijke burgerpanel, hoe 
waardevoller TipNeder-Betuwe wordt.

Meer informatie
Om u aan te melden en voor meer informatie 
gaat u naar www.tipneder-betuwe.nl.

Geef uw mening over (actuele) 
onderwerpen in onze gemeente

Doe mee met TipNeder-Betuwe

TipNeder-Betuwe is het nieuwe online en onafhankelijke burgerpanel in onze gemeente. 
Bedrijven, organisaties en de gemeente kunnen gebruik maken van TipNeder-Betuwe 
om vragen te stellen aan de inwoners. Al meer dan honderd mensen in onze gemeente  
doen mee aan dit panel. Deelname is vrijwillig, gratis en kan anoniem. Door u in te 
schrijven kunt u op een makkelijke manier meepraten over (actuele) onderwerpen die 
spelen in onze gemeente en/of uw directe omgeving.

Wmo-beleidsregels vastgesteld
Duidelijkheid over wie een beroep kan doen op de regeling

Inmiddels zijn de beleidsregels Wet maatschap-
pelijke ondersteuning (Wmo) vastgesteld.  
Ze geven duidelijkheid over de werkwijze van 
gemeente Neder-Betuwe.  

Zelfredzaamheid en draagkracht
Vorig jaar, in het julinummer van het Neder- 
Betuwe Magazine, gaven wij aan dat de uitga-
ven in het sociaal domein sterk oplopen. Dat  
is in heel Nederland zo en Neder-Betuwe vormt 
daarop geen uitzondering ondanks dat hiervoor 

royaal budget beschikbaar is. De boodschap 
was en is nog steeds dat wij bij voorkeur niet 
bezuinigen op het sociaal domein want dit zou 
juist de mensen het zwaarst treffen die deze 
voorzieningen nodig hebben en ze zelf niet 
kunnen betalen. Daarom is opgeroepen tot 
meer zelfredzaamheid en een bijdrage naar 
draagkracht.

Onderzoek en oplossingen
In de vastgestelde beleidsregels staat wat de  
gemeente onderzoekt, wat de mogelijke oplos-
singen zijn en wat de uitgangspunten zijn voor 
de uiteindelijke ondersteuning. Zo wordt er 
bijvoorbeeld altijd onderzocht welke oplossing 
iemand zelf kan realiseren voordat er hulp vanuit 
de Wmo wordt geboden. Ook wordt bekeken 
welke oplossing niet alleen voor de korte termijn 
maar ook voor de lange termijn passend is. 
Wanneer er vervolgens hulp vanuit de Wmo 
wordt ge boden is het uitgangspunt dat de goed-
koopste oplossing wordt geboden. Eventuele 
duurdere of luxere aanpassingen worden niet 
door de gemeente betaald. 

Informatie
Voor vragen kunt u contact opnemen met het 
Kernpunt Neder-Betuwe: t. 0488-449992 (op 
werkdagen tussen 09.00 en 12.00 uur). Op de 
website www.kernpunten.nl kunt u ook een for-
mulier invullen; wij nemen dan contact met u op.

Wethouder Herma van Dijkhuizen: ‘Samen  
zoeken we naar oplossingen: gemeentebreed en  
met inwoners en gemeente. Als we solidair zijn  
met elkaar dan kunnen wij de mensen helpen  
die een beroep moeten doen op deze regeling.’

Vanuit de Wet maatschappelijke onder-
steuning kan de gemeente tegemoet ko-
men aan voorzieningen voor inwoners die 
een probleem ervaren bij het zelfstandig 
wonen of bijvoorbeeld het meedoen  
in de maatschappij. Uitgangspunt is dat 
het als een vangnet werkt voor hen die 
niet in staat zijn om dit zelf, of met hulp 
van de mensen om hen heen, op te lossen. 
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Parijs, het Klimaatakkoord, CO2 uitstoot, opwarming van de aarde, de Regionale Energie Strategie, 
zonneparken, warmtetransitie, aardgasvrij wonen… je wordt misschien zo langzamerhand dol van allerlei 
begrippen om je heen. Of, duurzamer leven en werken kan je juist niet snel genoeg gaan. Maar hoe zit 
het nu in elkaar? In dit artikel zetten we het op een rij. En laten we zien hoe we dat in Neder-Betuwe 
aanpakken, waar je zelf invloed hebt en hoe je ook kunt meehelpen. 

  Hoe pakken we dat aan? 

(Help) Ons klimaat!

Wethouder Stefan van Someren: 
‘Een leefbare toekomst is een duurzame toekomst. We merken nu al de im-
pact van klimaatverandering en er gaat nog veel meer veranderen. Waar we 
nu ongemerkt en als een vanzelfsprekendheid stroom en warmte gebruiken 
in ons huis of bedrijf, zetten we de komende tientallen jaren in op zoveel mo-
gelijk energie besparen en gaan we lokaal energie opwekken. Dat betekent 
aanpassingen in onze omgeving met zon- en windenergie. En aanpassingen 
thuis waarbij we ons energiegebruik verminderen en het wooncomfort ver-
hogen: meer isoleren, zonnepanelen op het dak en bijvoorbeeld de versleten 
cv-ketel vervangen door een HR-ketel met warmtepomp. Veranderingen die 
nu al mogelijk zijn. De transitie maken we samen en doen we stapsgewijs. 
Zo hebben we tijd om te wennen en ons bewust te worden dat we gezamen-
lijk verantwoordelijk zijn voor een duurzame toekomst.’



Van milieuprobleem naar energieneutraal
In de jaren zeventig zag de Club van Rome, 
Europese wetenschappers, al het milieupro-
bleem aankomen. Sindsdien zijn er veel  
overleggen geweest. Het meest bekende 
resultaat is het Klimaatakkoord van Parijs: 
wereldwijd spraken 195 landen, waaronder 
Nederland, met elkaar af om klimaatver-
anderingen tegen te gaan. De boodschap 
is helder: we moeten wereldwijd in hoog 
tempo minder CO2 uitstoten om verdere 
opwarming van de aarde tegen te gaan. 
Dat doen we door steeds minder fossiele 
brandstoffen te gebruiken. We gaan voor 
‘energieneutraal’: minder energie gebruiken 
en de energie die we verbruiken, zelf duur-
zaam opwekken. Nederland heeft daarvoor 
de Klimaatwet vastgesteld. 

Klimaataanpak in energieregio’s
Onze regering heeft de uitvoering voor 
de klimaatdoelen voor duurzame energie 
verdeeld over 30 zogenoemde energiere-
gio’s in Nederland. Elke regio maakt een 
‘Regionale Energie Strategie (RES)’. Dat 
regioplan moet 1 juli 2021 klaar zijn. Daarin 
staat welke mogelijkheden er zijn tot 2030 
om duurzame energie (zowel elektriciteit 
als warmte) op te wekken in de eigen regio. 
Voor ons is dat RES Rivierenland, waarin 

acht gemeenten samenwerken. Zo dragen 
we samen bij aan de Nederlandse Klimaat-
afspraken. Iedereen doet mee. Voor een 
gezonde en duurzame toekomst, ook voor 
de generaties die na ons komen.

Neder-Betuwe heeft eigen Klimaatbeleid
Neder-Betuwe heeft de bijdrage aan de 
RES vastgelegd in een geactualiseerde Kli-
maatnota. Deze heeft de gemeenteraad op 
11 februari 2021 vastgesteld. In deze nieu-
we Klimaatnota 2021–2025 staan allerlei 
acties die ervoor moeten zorgen dat bijna 
de helft van ons Neder-Betuwse elektrici-
teitsverbruik voor woningen, bedrijven én 
lokaal verkeer uiterlijk in 2025 duurzaam is. 
Eén zo’n actie is het grootschalig opwekken 
van duurzame elektriciteit. Want ondanks 
dat we allemaal elektriciteit besparen, 
neemt de vraag naar stroom de komen-
de jaren toe. Steeds meer auto’s worden 
elektrisch en we gaan meer woningen op 
een andere manier verwarmen in plaats van 
met aardgas. 

Met onze Klimaatnota komt er voor in-
woners en ondernemers in Neder- 
Betuwe zicht op waar mogelijkheden zijn 
om grootschalig duurzame elektriciteit  
op te wekken. Het gaat om zogenoemde  

zoekgebieden: plekken waar mogelijk  
windmolens kunnen komen eventueel in 
combinatie met zonneparken. Ook ‘zon op 
water’ staat de gemeente onder voorwaar-
den toe. Dat betekent dat er ook zonnepa-
nelen op wateroppervlakten kunnen wor-
den gebouwd. De zoekgebieden bevinden 
zich langs de A15/Betuweroute.  
 
Bij ieder initiatief voor een zonne- en/of 
windmolenpark, zoals Windpark Midden- 
Betuwe, bepaalt de gemeenteraad uitein- 
delijk of het er wel of niet mag komen. 

Dit zijn zoekgebieden voor zon- en windenergie: plekken waar mogelijk windmolens kunnen komen, eventueel in combinatie met zonneparken (op land en op water). 
De zoekgebieden bevinden zich langs de A15/Betuweroute. 
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Duurzaamheidslening helpt  
bij toekomstbestendig wonen 
 

Gemeente Neder-Betuwe heeft voor 
allerlei maatregelen om je huis te 
verduurzamen een zogenoemde Duur-
zaamheidslening toekomstbestendig 
wonen. 

Het Energieloket Neder-Betuwe geeft 
onafhankelijk advies over deze lening, 
over isoleren en hoe je thuis energie-
zuinig kunt wonen en zelf energie kunt 
opwekken. 

Zoek op de gemeente-website op 
‘Toekomstbestendig Wonen Lening’ of 
neem contact op met het Energieloket 
via www.energieloketrivierenland.nl/
neder-betuwe

Het klimaat verandert. Er is meer droog te, er zijn meer overstromingen, minder kleine 
insecten en andere dieren. De veranderingen in de wereld en in onze omgeving komen 
door het broeikaseffect, voor het grootste deel veroorzaakt door veel teveel CO2 (kool-
stofdioxide)-uitstoot. Dat is het probleem, kort en bondig. 



Bewoners en bedrijven denken en doen 
mee
De gemeente vindt het heel belangrijk dat 
onze inwoners en bedrijven meedenken  
bij initiatieven voor windmolens of zonne-
velden: van idee tot uitvoering en de  
mogelijkheid om financieel mee te doen. 
Word mede-eigenaar van een zonne- of 
windpark. Andere manieren om mee te 
profiteren zijn regelingen die voortkomen 
uit de regeling voor omwonenden zoals 
woningisolatie, groene stroom met korting, 
gratis zonnepanelen of een andere
(in)directe financiële vergoeding. Dat bij 
elkaar noemen wij participatie. 
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Voor het gebied tussen Zetten/Andelst en 
Dodewaard/Opheusden bestaat een plan voor 
een windpark, Windpark Midden-Betuwe. De 
gemeenten Neder-Betuwe en Overbetuwe 
staan positief tegenover windenergie, maar 
zijn zich ook goed bewust van de impact op 
de omgeving die de komst an een windpark 
kan hebben. We vinden het belangrijk dat be-
langhebbenden kunnen meepraten en kunnen 
deelnemen in het project. Graag informeren we 
u daarom over verschillende informatiebronnen 
waarmee u op de hoogte blijft van de plannen 
voor Windpark Midden-Betuwe. 

Website
De initiatiefnemers voor het windpark, Yard 
en Betuwemolen, hebben een nieuwe website 
gelanceerd: www.windparkmiddenbetuwe.nl. 
Hier vindt u informatie over de plannen, over 
de procedure en over het waarom van het 
windpark. 

Nieuwsbrief
Op www.windparkmiddenbetuwe.nl kunt u 
zich aanmelden voor een nieuwsbrief. Via 
deze nieuwsbrief blijft u op de hoogte van 
het nieuws en de ontwikkelingen rond het 
windpark. 

Informatiebronnen gemeente
De gemeenten Neder-Betuwe en Overbetuwe 
hebben aanvullend, vanuit hun maatschap-
pelijke verantwoordelijkheid, een webpagina 
gemaakt over het initiatief voor het Windpark 
Midden-Betuwe. Zie hiervoor www.neder-
betuwe.nl/windpark en www.overbetuwe.nl/
windpark Daarnaast maken beide gemeenten 
officiële stukken op de gebruikelijke wijzen 
bekend (o.a. via het huis-aan-huisblad en via 
overheid.nl).

Bewonersplatform
Inmiddels is er ook een bewonersplatform 
‘Windpark Midden-Betuwe’. Vertegenwoordi-
gers van dit bewonersplatform sluiten aan bij 
de Gebiedstafel van het Windpark Midden-
Betuwe. Aan de Gebiedstafel wordt de plan-
ontwikkeling voor windpark Midden-Betuwe 
besproken. Ook worden plannen van commen-
taar en advies voorzien. De Gebiedstafel helpt 
om zo veel mogelijk ideeën te horen en de om-
geving te betrekken bij de planvorming. U kunt 
zich aanmelden voor het bewonersplatform via 
middenbetuwe2020@gmail.com. Als u zich niet 
bij het bewonersplatform wilt aansluiten, maar 
u wilt wel in actie komen, dan kunt u zich ook 
aanmelden bij de actiegroep ‘MalleMolensMid-
denBetuwe’, via frits.van.eck@outlook.com.

Blijf op de hoogte

Plan Windpark Midden-Betuwe

De warmtetransitie: aardgasvrij wonen 
Op dit moment maken nog bijna alle 
huishoudens en bedrijven in Nederland 
gebruik van (Gronings) aardgas.  
Om warm te kunnen douchen, ons  
eten te koken of ons huis of kantoor  

te verwarmen. Aardgas is vergeleken 
met kolenkachels en oliestook nog 
steeds een relatief schone manier van 
verwarmen. 

Het artikel loopt door op de volgende pagina >

Het gebied tussen Zetten/Andelst en Dodewaard/Opheusden 
waar een plan is voor een windpark.
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Blijf op de hoogte

Eigen energiecoöperatie in 
Neder-Betuwe?
Energiecoöperatie eCoBuren is een vereni-
ging van bewoners en ondernemers die zich 
inzet voor een verantwoorde en duurzame 
energietransitie. Het is een jonge coöperatie 
die nu vooral actief is in de gemeente Buren. 
eCoBuren wil graag meer samenwerken met 
andere energiecoöperaties in de regio. eCo-
Buren komt graag in contact met bewoners en 
ondernemers in Neder-Betuwe die interesse 
hebben om een eigen energie-coöperatie op 
te zetten. 

Een paar vragen aan eCoBuren.

Waarom een energiecoöperatie oprichten in 
Neder-Betuwe?
Het is van groot belang dat we met elkaar 
samenwerken aan de duurzame opwekking 
van de energie die we nodig hebben. Dit is 
een uitdaging voor de overheid, voor onze 
gemeenten en eigenlijk voor ons allemaal. 

Jullie kennen allemaal de windmolens wel 
die al jarenlang op het grensgebied tussen 
Buren en Neder-Betuwe duurzame energie 
opwekken. In de media hoor je bijna elke dag 
dat dit nog maar het begin is van de gewenste 
energietransitie. 

Wat is de meerwaarde van een energie-
coöperatie? 
We hebben een eigen stem in de duurzame 
opwekking van de energie. Een manier om je 
stem te laten horen is je te organiseren via een 
lokale energiecoöperatie. De gemeenten ge-
ven de kaders aan waarbinnen we met elkaar 
de gewenste oplossingen kunnen realiseren 
maar doen dit niet zonder draagvlak te zoeken 

bij inwoners en ondernemers binnen de 
gemeente. eCoBuren is een jonge coöperatie 
en imiddels hebben wij verschillende projecten 
gerealiseerd zoals Zonnedak Hennisdijk in 
Buren en zijn wij gesprekspartner van de 
gemeente Buren als het gaat om het realiseren 
van de energietransitie. Een gesprekspartner 
met een eigen geluid, namelijk dat van inwo-
ners en ondernemers.

Wat betekent een eigen energiecoöperatie 
in Neder-Betuwe?
Het ‘runnen’ van een energiecoöperatie 
vraagt veel passie, eigen uren en werken aan 
professionalisering. Uitwisselen van kennis 
en ervaring tussen energiecoöperaties helpt 
hierbij. Regionaal en provinciaal wordt de 
samenwerking gezocht en gevonden. De 
verschillende overheden stellen hiervoor ook 
middelen ter beschikking. eCoBuren helpt 
graag bij het opzetten van een energiecoöpe-
ratie in Neder-Betuwe. 

Kom in contact
• www.ecoburen.nl, info@ecoburen.nl
• bekijk de video op www.ecoburen.nl/site/
   duurzaam-nederbetuwe
• Stuur een e-mail naar: 
   fysiek@nederbetuwe.nl voor specifieke 
   vragen aan de gemeente Neder-Betuwe 
   en het mogelijk opzetten van een energie-
   coöperatie. 

Isoleren van woning 
is altijd goed
Wat elke keer terugkomt is het grote 
belang van een goede isolatie van 
de woning. Dat levert direct meer 
wooncomfort op en energie- en kos-
tenbesparing. Iedere verbouwing van 
of onderhoud aan een woning is een 
kans om (extra) te isoleren én voor te 
bereiden op wonen zonder aardgas. 

Ook kleine ingrepen zoals het plaatsen 
van tochtstrips helpen daarbij. Stap 
voor stap maken we onze woningen 
klaar voor een duurzame toekomst.

Waarom stoppen met aardgas? 
Als aardgas betaalbaar is en prima werkt, 
waarom zouden we er dan mee stoppen? 
Hiervoor zijn meerdere redenen.
• Aardgas is een fossiele brandstof, de 
   voorraad is niet oneindig. 
• Het gebruik van aardgas draagt bij aan 
   klimaatverandering: bij de verbranding 
   komt CO2 vrij en daardoor warmt de 
   aarde langzaam op. 
• De aardbevingen in Groningen door 
   gaswinning. Er is besloten deze aard-
   gaswinning snel te stoppen. 

Het Landelijke Klimaatakkoord heeft daar-
om ook het verminderen van aardgasge-
bruik bepaald. Onze huizen en gebouwen 
moeten verduurzamen. Dit noemen we ‘de 
warmtetransitie’. We gaan stapsgewijs en 
uiterlijk in 2050 stoppen met het gebruik 
van aardgas.

Het artikel loopt door op de volgende pagina >

De gemeente vindt 
het heel belangrijk 

dat onze inwoners en
bedrijven meedenken 
en mee kunnen doen 



Blijf op de hoogte

Ontwikkeling Zonneweide in Echteld 
In Echteld ontwikkelt Vattenfall een zonnepark 
dat jaarlijks zo’n 3.000 huishoudens van ener-
gie kan voorzien. Op 9 februari heeft Vattenfall 
de eerste nieuwsbrief uitgebracht voor inwo-
ners en bedrijven in Neder-Betuwe.

Blijf op de hoogte van dit project door u in te 
schrijven voor de digitale nieuwsbrief en houd 
de website van Vattenfall in de gaten. 
• Projectenpagina op de website van Vatten-
   fall: https://group.vattenfall.com/nl/wat-

   we-doen/onze-energiebronnen/zon/
   zonneweide-spoorstraat
• Link naar de nieuwsbrief van februari 2021:
   https://mailchi.mp/6c9f9a783055/
   zonneweide-spoorstraat
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Meer weten over de klimaataanpak in Neder-Betuwe of zelf aan de slag?

• Regionale Energie Strategie – RES Rivierenland: www.resrivierenland.nl
• Klimaatnota Neder-Betuwe (februari 2021 vastgesteld): www.neder-betuwe.nl/duurzaam
• Informatie en advies voor woningeigenaren over energie besparen en opwekken: 

   www.energieloketrivierenland.nl/neder-betuwe

Neder-Betuwe: samen voorbereiden 
op wonen zonder aardgas
Elke gemeente in Nederland moet voor het 
einde van 2021 een gemeentelijke ‘Tran-
sitievisie Warmte’ maken. In die visie staat 
wat er moet gebeuren om de woningen 
aardgasvrij te maken. 

Ook zal duidelijk worden wat de meest 
kansrijke buurten zijn waar de eerste wo-
ningen aardgasvrij kunnen worden gemaakt. 
Soms kan dit met een warmtenet door 

restwarmte van bedrijven te benutten. 
Het kan ook door een oplossing te kiezen 
per woning. Soms is een tussenstap als 
hybride verwarmingsketel op stroom én 
gas nu al een slimme keus. Er is nog veel 
werk om alles goed uit te zoeken. De  
uiteindelijke keuzes maken we, ook in  
Neder-Betuwe, samen met bewoners, 
bedrijven, woningcorporaties en netbe-
heerders. Nadere informatie hierover volgt 
nog, evenals uitnodigingen om mee te 
denken. 

Buurt voor buurt van het aardgas
Als alle informatie is verzameld en verwerkt 
beslist de gemeenteraad eind 2021 over de 
Transitievisie Warmte. Daarna krijgt de visie 
verder uitwerking op wijkniveau: de ene 
buurt gaat al voor 2030 van het aardgas 
en een andere buurt pas rond 2040 of 
later, maar in ieder geval vóór 2050. Stap 
voor stap bereiden we ons samen voor op 
wonen zonder aardgas. 

Het artikel loopt door op de volgende pagina >
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Gemeente Neder-Betuwe nodigt samen-
werkende bedrijven en ondernemers op 
een lokaal bedrijventerrein, of ondernemers 
verbonden in een vereniging of stichting  
uit om hun idee of plan in te dienen voor  
een mogelijke subsidie om een idee of plan 
uit te kunnen voeren. Wethouder Stefan  
van Someren (Economie): ‘Onze gemeente 
waardeert initiatieven en de bereidheid  
tot verbinden en samenwerken aan de 
verdere economische ontwikkeling van een 
duurzaam Neder-Betuwe, zeker tijdens  
de coronacrisis. Het Lokaal Investerings- 
fonds Neder-Betuwe kan zorgen voor een 
steuntje in de rug.’ 

Bijdragen aan lokale gemeenschap
Projecten die een zichtbaar resultaat 
opleveren en die ten goede komen aan de 
gemeenschap van Neder-Betuwe en/of de 
lokale economie en het ondernemersklimaat, 
komen in aanmerking voor de subsidie. Denk 
aan effecten als versterking van de lokale 
binding, omgevingskwaliteit, duurzaamheids-
winst, werkgelegenheid en/of versterking 
van de concurrentiepositie van ondernemers.

Aanvragen indienen vóór 1 mei 2021
Aanvragen voor het nieuwe subsidiejaar 
kunnen tot 1 mei 2021 worden ingediend. 
Een commissie die bestaat uit vertegen-
woordigers uit het (georganiseerd) bedrijfs-
leven en ondernemerskringen beoordeelt 
de aanvragen en adviseert het college van 
burgemeester en wethouders over de meest 
kansrijke projecten. 

Speerpunt coalitie: stimulering lokaal 
ondernemersklimaat
Het stimuleren van het lokale ondernemers- 
en vestigingsklimaat is een belangrijk speer-
punt in het coalitieprogramma 2018-2022 

‘Samen werken aan meer Ruimte voor de 
Samenleving’. De gemeenteraad heeft voor 
de uitvoering van het Lokaal Investerings-
fonds voor het subsidiejaar 2021 een bedrag 
van € 20.000,- beschikbaar gesteld, bedoeld 
als aanjaagfunctie voor de eigen onder-
nemers. Opgeteld bij het niet uitgegeven 
bedrag voor 2020, komt het totaalbedrag 
voor 2021 uit op € 22.500,-. 

Een van de voorwaarden van de regeling 
is een eigen bijdrage (cofinanciering) van 
minimaal 50% in het projectaanvraagbedrag. 
Het is ook mogelijk om de subsidieaanvraag 
voor het fonds te combineren met subsidie-
aanvragen bij andere overheden. 

Meer informatie 
Meer informatie is te vinden op de website 
van de gemeente www.nederbetuwe.nl/
ondernemers_lp/Lokaal_Investeringsfonds_
LIF of aan te vragen via e-mail: lif@nederbe-
tuwe.nl.

Meld uw innovatieve,
duurzame projectideeën

En maak kans op subsidie van het Lokaal Investeringsfonds

Wethouder Stefan van Someren: 
‘Met dit fonds willen 

we een steun in de rug 
bieden om goede ideeën
 uit te kunnen voeren.’

Na het succes in 2019 en 2020 volgt een nieuwe aanvraagronde in 2021 uit het 
‘Lokaal Investeringsfonds Neder-Betuwe’. Er is kans op subsidie voor innovatieve en 

duurzame projecten die lokale ondernemers in samenwerking uitvoeren. 
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Om een completer beeld te krijgen van de be-
drijvigheid in de regio, heeft FruitDelta Rivieren-
land onlangs een verkennend onderzoek laten 
uitvoeren naar zogeheten parels in Rivierenland. 
Dit onderzoek is uitgevoerd door prof.dr. G.J. 
Hospers van Stichting Stad en Regio en geograaf 
aan de Radboud Universiteit en de Universiteit 
Twente. Honderd economische parels in Ri-
vierenland zijn samengebracht in een rapport. 

Betuwe Groep BV Opheusden
Betuwe Groep uit Opheusden is de eerste van 
de dertien bedrijven uit deze gemeente die in 
beeld is gebracht in het rapport. Deze onder-
neming - met drie dochterbedrijven - kweekt 
bomen voor de export wereldwijd en levert ook 
aan bijna alle tuincentra in Nederland.  

Andere parels van Neder-Betuwe vindt u via 
www.fruitdelta.nl/100verborgenparelsrivieren-
landinbeeldgebracht.

Vlogreeks Oost-Nederland gestart voor 
Nederland Slim Benutten
Om de boodschap te versterken over het belang 
van de mkb-kracht in ons Rivierenland is een 
vlogreeks van start gegaan. De vlogreeks maakt 
deel uit van de campagne ‘Nederland slim benut-
ten’. Regio’s en gemeenten uit Oost-Nederland 
roepen politieke partijen op om gebruik te maken 

van de kracht van Oost-Nederland en zo Neder-
land slim te benutten.

Verborgen parels
Sommige van deze bedrijven hebben het karakter 
van verborgen parels: in de branche zijn ze een 
begrip, maar bij het grote publiek nauwelijks 
bekend. In het rapport zijn per gemeente twaalf 
à dertien ‘parels’ belicht aan de hand van de 
volgende vier criteria: onderscheidende activi- 

teiten, verbondenheid met de regio, economi-
sche diversiteit en geografische spreiding. Deze 
100 bedrijven worden, met een korte beschrij-
ving, vermeld in het rapport. 

De eerste boodschap aan politiek Den Haag 
kwam van transportbedrijf Vonk en Co uit
Tiel. Inmiddels hebben al meer bedrijven 
uit onze regio zich mooi gepresenteerd 
op www.nederlandslimbenutten.nl.

Mkb-parels: deze bedrijven maken het 
verschil in Neder-Betuwe 

Eerste glasvezelaansluiting in buitengebied

Zeven op de tien banen in het bedrijfsleven zijn er dankzij het midden- en kleinbedrijf (mkb), de economische motor van 

Nederland. Deze bedrijven zijn nodig om onze nationale economie en onze lokale gemeenschap na de coronacrisis weer 

op te bouwen. Neder-Betuwe kent – evenals de andere gemeenten in Rivierenland - veel mkb- en familiebedrijven. 
Bron: Regio Rivierenland

In de zeven samenwerkende gemeenten in de 
regio wordt hard gewerkt om snel internet voor 
inwoners in de buitengebieden te realiseren. Met 
als resultaat dat de eerste actieve gebruiker in 
Neder-Betuwe een feit is. 

Op 18 februari stond wethouder Stefan van 
Someren graag even stil bij dit heuglijke moment, 
met een feestelijke traktatie aan mevrouw Erna 
van den Hatert, bewoonster aan de Broekdijk in 
Kesteren. Mevrouw Van den Hatert, tevreden: 
‘De laatste tijd was er sprake van een slechtere 
verbinding. Dit gaf vooral problemen bij het inter-
netbankieren en het streamen door de kinderen. 
Dat is nu allemaal verleden tijd met het glasvezel. 
Dus wij zijn echt hartstikke blij!’
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Een gezondere leefstijl, ondersteuning voor man-
telzorgers, aandacht voor jongeren in de knel, 
leefbaarheid in de wijk, tegengaan van eenzaam-
heid. Het sociaal domein raakt ons allemaal, jong 
en oud. Samen met een aantal partners bereiden 
de beleidsmedewerkers van de gemeente de 
nieuwe koers voor. 

Integraal
‘Groot verschil met de vorige nota, die afliep 
in 2020, is de focus’, verklaart beleidsadvi-
seur Wietske Dekkers. ‘Het vorige document 
behandelde alleen de Wmo en de Jeugdwet, wat 
wettelijk verplicht is. We maken nu een integraal 
beleidsplan waar sociale onderwerpen over de 
volle breedte een plek krijgen. Alles komt aan 
bod: de ambitie, doelen, meetbare resultaten en 
ontwikkelingen binnen de Wmo, de Jeugdwet, de 
Participatiewet en de Wet publieke gezondheid.  
Deelgebieden worden in dit complete dossier 
aan elkaar gekoppeld, om een versnipperde 
aanpak te voorkomen. Omdat het sociaal domein 
een transformatie doormaakt, vraagt dat om een 
nieuwe nota 2021-2024’.

De manier hoe we deze ‘paraplunota’ maken is 
ook nieuw. Complexe vraagstukken vragen om 
een gezamenlijke aanpak. De maatschappelijke 
partners – zoals de buurtsportcoach, de biblio-
theek, zorg- en welzijnsorganisaties, vrijwilligers-
organisaties en de kerken – denken actief mee 
en hebben inspraak. 

‘De eerste verkenningen voor de nieuwe nota 
vonden medio 2019 plaats. Corona zorgde ech-
ter voor vertraging. In september 2020 pakten 
we de draad weer op. De nota zal in juni of juli 
van dit jaar in concept gereed zijn. Nu al zijn 
we met de gemeenteraad in gesprek over een 
tussentijdse afstemming. Ook inwoners en de 
maatschappelijke organisaties houden voortdu-
rend vinger aan de pols. Monitoren voorkomt dat 
je later ingrijpend moet bijsturen of terugdraaien.’

Themabijeenkomsten
In februari hield de gemeente drie online 
themabijeenkomsten. Brainstormsessies met 
maatschappelijke organisaties en inwoners om 
ambities en maatschappelijke resultaten in beeld 
te brengen. Drie speerpunten staan centraal: 
optimaal opgroeien en ontwikkelen, gezond en 
vitaal en meedoen en samenleven. 

‘Ik was eerst wat huiverig voor de lange duur 
van de sessies, maar het viel me absoluut mee! 
Constant was ik geboeid en de tijd vloog voorbij’, 
zegt buurtsportcoach Joris Maier. ‘Tussen de 
verschillende deelnemers was volop interactie. 
Mooi dat er zo bottom-up kan worden meege-
dacht over het sociaal domein.’ Als buurtsport-
coach, coördinator van het Kindpakket en lokale 
regisseur van Jongeren Op Gezond Gewicht 
(JOGG) vindt hij een proactieve houding heel 

belangrijk. ‘Juist meedenken aan de voorkant. 
Niet teveel achteraf reageren op zorgwekkende 
cijfers, maar problemen zoveel mogelijk vóór zijn. 
Verder hecht ik veel waarde aan laagdrempelig-
heid en een centraal loket. Bijvoorbeeld zoals we 
nu doen bij de aanvraag voor een Kindpakket.’

Edo Sprong is voorzitter van de Adviesraad Soci-
aal Domein (ASD). ‘Wij vertegenwoordigen geen 
inwoners, maar spreken wel vanuit het inwoners-
perspectief. Wel hebben onze leden een link met 
het sociaal domein. We bewaken het proces en 
adviseren de gemeenteraad. De bijeenkomsten 
zijn zeer zinvol en goed georganiseerd. En de 
deelname is zeer breed: van kerkgenootschap tot 
aan  jongeren.’

Problematiek voorkomen
Vooral beroepskrachten waren bij de themabij-
eenkomsten. Zij weten als geen ander wat er 
leeft en speelt en welke uitdagingen aangepakt 
moeten gaan worden. Zoals jongerenwerker 
Ralf Reinders. ‘Tof dat de gemeente naar ons als 
professionals luistert. Wij kennen immers het 
werkveld, de problematiek en de ontwikkelingen 

Het sociaal domein is het grootste, uitdagendste, ingrijpendste, kostbaarste en meest 
omvattende dossier voor een gemeente. Geen wonder dat hier heel zorgvuldig en met 
volop maatschappelijke participatie beleid op wordt gemaakt. De vorige nota Wmo en 
Jeugd van Neder-Betuwe maakt nu plaats voor een opvolger, die de blik richt op de 
komende vier jaar.

‘optimaal opgroeien, gezond en meedoen’ centrale thema’s

Drie speerpunten staan 
centraal: optimaal

opgroeien & ontwikkelen, 
gezond & vitaal en 

meedoen & samenleven

Nieuw sociaal beleid
gemeente raakt ons allemaal

Wethouders Herma van Dijkhuizen en Marien Klein overleggen met beleidsmedewerkers van Neder-Betuwe.

Vergaderen over sociaal domein gaat in coronatijd zo. 
Yvonne Buis, Edo Sprong, Ralf Reinders (jongerenwerker 
Mozaïek Welzijnsdiensten) en tekstschrijver Marco 
Diepveen.
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als de beste. Ik hoop dat de nieuwe nota meer 
ruimte biedt voor ‘present werken’: professionals 
die aanwezig zijn in de wijken en bij de mensen 
thuis om ervoor te zorgen dat problemen worden 
voorkomen. Hulplijnen neerleggen vóórdat 
problemen ontstaan. En niet wachten tot het 
zover is of tot de situatie erger wordt. Dat kan 
voor veel mensen belangrijk zijn want het is 
vaak moeilijk om een probleem te verwoorden; 
mensen moeten soms over een drempel stappen 
om hulp te vragen.’

Preventiemedewerker Yvonne Buis van christe-
lijke ggz-instelling Eleos deelt Ralf’s mening. ‘Ik 
constateer dat christelijke gezinnen in Neder- 
Betuwe behoefte hebben aan hulpverlening op 
christelijke grondslag. Mijn zorg is dat iedereen 
de juiste zorg krijgt die past bij zijn persoonlijke 
levenssfeer. Gelukkig hoor ik op de themabijeen-
komsten veel praktische ideeën. Bovendien voelt 
Eleos zich gesteund door de gemeente.’

Meetbare resultaten
In deze fase van het proces wordt nog niet 
in oplossingen gedacht. Eerst de grote lijnen 

uitzetten. Wietske: ‘We moeten maatschappelijke 
resultaten vaststellen en concreet en meetbaar 
omschrijven wat we willen bereiken met de 
betrokken partners. Wanneer zijn we tevreden 
en hoe kunnen we zien dat we dit doel hebben 
gehaald? Bijvoorbeeld het percentage overbelas-
te mantelzorgers terugdringen. De invulling voor 
het bereiken van die doelstellingen komt groten-
deels bij de maatschappelijke partners te liggen, 
omdat zij de praktijk kennen. Zij weten wat nodig 
is en hoe je activiteiten optimaal inzet.’

Yvonne: ‘De vraag luidt: is een bepaalde con-
statering een signaal, een trend of een incident? 
Wat leeft er en wat speelt er? Wat ervaren wij? 
Dat zie je niet vanachter een bureau.’

Vooruitkijken en kiezen
Vooruitkijken betekent ook kiezen. ‘Op welke 
sociale onderwerpen moet Neder-Betuwe zich 
richten de komende jaren? Kiezen we voor het 
aanpakken van eenzaamheid of ondersteunen we 
mantelzorgers? Ondersteunen we verenigingen 
of zetten we meer in op jongerenwerk? Veel on-
derwerpen kunnen we oppakken, maar er zullen 

ook keuzes gemaakt moeten worden. Daarom 
is het van groot belang dat onze inwoners mee-
denken over de inhoud van onze nieuwe nota 
Sociaal Domein’, benadrukt wethouder Herma 
van Dijkhuizen. 

Wethouder Marien Klein: ‘De gemeente moet 
het wiel niet opnieuw uitvinden. Daarom halen 
we nu overal informatie op bij de mensen in 
het veld. De speerpunten zijn helder. Voor het 
sociaal domein moeten we een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid creëren met wederzijds 
vertrouwen en een gelijkwaardige bejegening. 
Plus concrete tools. We zijn nu mooi op weg.’

We willen het wiel 
niet opnieuw uitvinden. 

We halen informatie op bij 
de mensen in het veld

De oogst van de vergadersessies over Sociaal Domein



Er staan veel ontwikkelingen op stapel, bijna 
wel in elk dorp. Het zijn niet alleen initiatieven 
vanuit het gemeentehuis maar ook van veel 
betrokken inwoners en ondernemers die hun 
steentje willen bijdragen aan de opgaven waar 
Neder-Betuwe voor staat. Hierbij alvast een 
voorproefje op een uitgebreid artikel in het 
juni-nummer van het Neder-Betuwe Magazine 
over woningbouw in onze gemeente. 

Nieuwe woningen
Tijdens een projectenavond eind april of begin 
mei komen al die plannen aan bod. Wethouder 
Nees van Wolfswinkel heeft volkshuisvesting in 
zijn portefeuille: ‘We presenteren dan al deze 
plannen aan de raad en vervolgens via ons 
Neder-Betuwe Magazine aan de inwoners. In 
nagenoeg elk dorp gebeurt wel wat.’ Het gaat 
onder meer over woningbouw in plan Casterho-
ven III Kesteren en het aangrenzende Pottum-
sche Veld. 

Uiteraard komt ook aan de orde wat eindelijk  
in Dodewaard gaat gebeuren, de bouw van  
een groot aantal – ruim 85 - woningen in plan 
Fructus, en de uitbreiding van Herenland in  
Opheusden. Tel daarbij de kleinere woning-

bouwprojecten op zoals de appartementen in 
het centrum van Kesteren en zorgwoningen in 
Dodewaard en Opheusden. 

Niet alle plannen gaan door. Het bestemmings-
plan Broedershof Echteld sneuvelde bij de Raad 
van State. ‘Maar we puzzelen hoe we toch 
binnen afzienbare tijd woningen aan het dorp 
Echteld kunnen toevoegen.’

Belang van toegangswegen en openbare 
ruimte 
Al die uitbreidingen kunnen niet zonder goede 
toegangswegen en openbare ruimte. Logisch 
is het dus dat ook de Broekdijk in Kesteren, de 
Randweg Opheusden en de ontwikkelingen in 
Ochten-Oost aan de orde komen. Dat laatste 
plan gaat over een rondweg, woningbouw en 
het faciliteren van bestaande bedrijven. 

Ontspanning
Plezierig wonen, daar horen als het even kan 
ook voorzieningen in de buurt bij zoals een 
dorpshuis, scholen en winkels, ruimte voor 
bewegen, spelen en sporten. De ontwikkelingen 
rondom Veerhaven Ochten en de initiatieven  
van Dekker Groep in IJzendoorn zijn veelbelo-
vend en bieden kansen voor recreatie.

Opknappen bestaande wijken
Veel plannen voor bouwen dus in onze gemeen-
te. Nees van Wolfswinkel: ‘Uiteraard verdienen 
ook de bestaande wijken permanent onze 
aandacht. Heel wat buurten uit de jaren ’60 
ondergaan een opknapbeurt.’ Voorbeelden zijn 
de Vogelbuurt in Opheusden, de Bomenbuurt  
in Ochten en de Oranjebuurt in Dodewaard.  
Ze krijgen gelijk nieuwe riolering en nieuw  

straatwerk en er vinden aanpassingen plaats 
zodat de wijken de klimaatveranderingen aan 
kunnen. Bij de aankleding met het groen staat 
biodiversiteit bovenaan de agenda.

Bouwapp
Wie geïnteresseerd is in deze werkzaamheden 
kan ze volgen via de BouwApp. Deze is gratis te 
downloaden in de appstore. Geef de projecten 
die u wilt volgen een sterretje en u ontvangt 
een melding bij een update van de informatie. 

Plezierig wonen, 
daar horen ook 

voorzieningen in de 
buurt bij

Woningbouw in Neder-Betuwe: aan ambitie geen gebrek.  Op dit moment liggen er maar liefst 50 
initiatieven. Die gaan over bouwen van huizen en winkels tot aan uitbreiding van bedrijven, 

zorginstellingen, dorpshuizen en scholen aan toe. Vanzelfsprekend met bijbehorende ideeën voor 
wegen en andere voorzieningen. Met het doel om prettig te wonen en te leven in Neder-Betuwe.

Veel plannen voor woningbouw
‘In bijna elk dorp gebeurt wel wat’

19

Als het woord ‘wonen’ valt, waar denkt u dan 
aan? Wat vindt ú belangrijk? Waar loopt u 
tegenaan? Laat het ons weten. Wij kunnen uw 
hulp goed gebruiken bij het schrijven van onze 
nieuwe woonvisie ‘Programma Wonen’. Hierin 
komen de vraagstukken en problemen en de 

mogelijk oplossingen voor onze lokale woning-
markt te staan. Uw opmerkingen kunt u tot 10 
mei 2021 achterlaten op onze projectenwebsite 
www.nederbetuwe.nl/Inwoners/Bouwen_en_
Wonen/Projecten.

Wat vindt u 
belangrijk als het 
over wonen gaat?



Huisvestingsplannen voor 15 basisscholen en drie scholen voor voortgezet 
onderwijs in Neder-Betuwe is een hele opgave, en een bijzonder ambitieuze. 
Toch is de gemeente erin geslaagd om met alle schoolbesturen een gezamen-
lijk perspectief te schetsten voor de komende vijftien jaar. De gemeenteraad 
heeft vorige maand unaniem ingestemd met het Integraal Huisvestingsplan 
dat alle ambities beschrijft.

Onderwijs van de toekomst: 
Goed onderdak voor scholen

De gemeente heeft een wettelijke zorgplicht 
voor onderwijshuisvesting. Een hele uitdaging: 
Neder-Betuwe staat in de top vijf van Neder-
landse gemeenten met een jonge bevolkingsop-
bouw. Maar liefst 35 procent van de inwoners 
is jonger dan 25 jaar. De gemeente telt relatief 
veel grote gezinnen. Er worden ook veel nieuwe 
woningen gebouwd. Dat heeft een grote 
aanzuigende kracht op nieuwkomers. Daarom 
investeert de gemeente de komende jaren in 
structurele en duurzame huisvesting van alle 
scholen. 

Gezonde en duurzame schoolgebouwen
Wethouder Marien Klein: ‘De gezamenlijke op-
gave ligt in het Integraal Huisvestingsplan (IHP)  
om te zorgen voor voldoende en kwalitatief 
goede, gezonde en duurzame schoolgebouwen 
in Neder-Betuwe. Afgestemd op het aantal 
leerlingen nu en het verwachte aantal leerlin-
gen in de toekomst, de technische staat van 
de scholen en de financiële middelen. Ook is 
afgesproken om een passend onderwijsaanbod 
zo dicht mogelijk bij de kinderen te bieden: dat 
noemen we ‘thuisnabij onderwijs’. Zo hoeven 

kinderen geen lange afstanden af te leggen tus-
sen dorpskernen, dat is veiliger en duurzamer.’
De eerste opdracht richt zich op het Pantarijn 
in Kesteren. Vervolgens zijn de Sébaschool in 
Ochten en De Wegwijzer in Kesteren aan de 
beurt. De Hien en De Bellefleur oriënteren zich 
op gezamenlijke huisvesting in de Multifuncti-
onele Accommodatie (MFA) in Dodewaard, bij 
sporthal De Eng. 

De gemeente investeert 
de komende jaren in 

structurele en duurzame 
huisvesting van alle 

scholen
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‘Ons pand bij de rotonde in Kesteren staat  
er nog geen drie jaar, maar nu al kampen wij 
met ruimtegebrek’, constateert Roel Werner, 
locatiedirecteur van de voortgezet-scholen- 
gemeenschap in Rhenen en Kesteren. ‘Het 
leerlingenaantal groeit zo sterk, dat we dit 
schooljaar voor het eerst de gymlessen anders 
in moesten roosteren. Voor een deel van het 
bewegingsonderwijs moeten onze leerlingen 
daarom uitwijken naar sporthal De Biezenwei  
in Opheusden.’

Vanaf schooljaar 2021-2022 komen ook de 
theorie- en praktijklessen op het Pantarijn  
in de knel. ‘Daarom zijn we zo blij dat de ge-
meente ons de mogelijkheid biedt om uit  
te wijken naar onze oude locatie aan de  
Tollenhof. Het verouderde pand wordt sober  
en doelmatig ingericht omdat het een tijdelijke 
oplossing is. Hoeveel en welke leerlingen  

de Tollenhof gaan bezoeken, is nog niet  
bekend. Wel willen we de verkeersbewegingen 
tussen de twee schoollocaties zoveel moge- 
lijk beperken.’ De gemeente gaat dit jaar  
middelen zoeken om hopelijk volgend jaar 
uitbreiding te realiseren.

Scholen en voorzieningen onder één dak
Openbare basisschool De Bellefleur en christe-
lijke basisschool De Hien in Dodewaard zitten 
in een gedateerd gebouw. Ook is er sprake 
van leegstand. ‘De voorkeur van de gemeente 
en van ons gaat uit naar het te ontwikkelen 
MFA in Dodewaard’, zegt Jessica van Zuidam, 
interim-bestuurder van onderwijsorganisatie 
Trivium waar De Hien onder valt. 

‘In het belang van onze kinderen en voor het 
dorpsbelang is dat een ideale oplossing. Een 
constructie met meerdere voorzieningen –  
inclusief onderwijs – onder één dak, dat zie je 
steeds vaker. Het mooie is dat De Bellefleur 
samen met ons optrekt. Daarbij kijken we als 
het ware over schoolmuren heen. Samenwer-
king met wederzijds respect voor eigenheid 
en identiteit. We kijken nu waar kansen en 
mogelijkheden liggen. Het proces om te komen 
tot het IHP is bijzonder mooi, eensgezind en 
constructief.’

Van Zuidam droomt al van onderlinge kruis-
bestuiving en samenwerking binnen het 
MFA. ‘Sporten met de voetbalclub, samen het 
onderhoud regelen, educatieve projecten met 
de bibliotheek, één conciërge. Alles stimuleert 
elkaar.’ Mocht aansluiting bij het MFA geen 
haalbare kaart blijken, dan wordt gezamenlijke 
nieuwbouw op de huidige locatie van De Hien 
of De Bellefleur overwogen.

Samenwerking geeft perspectief
Ook Fluvium-schoolbestuurder Jeroen Goes, 
verantwoordelijk voor De Bellefleur, stapt graag 
over naar het MFA. ‘De onderwijsplannen  
staan duidelijk verwoord in het IHP. Het geeft 
perspectief richting de toekomst. 
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Zo’n gezamenlijke routekaart hebben we nog 
nooit gehad. We doen het proces voor nieuw-
bouw of verhuizen graag samen met De Hien. 
Ik zie alleen maar voordelen in de wisselwerking  
tussen de partners in het MFA. De Bellefleur 
heeft een stabiel leerlingenaantal. Dus uit- 
breiding is voor ons niet aan de orde.’

Pantarijn open voor extra leerlingen
Uitbreiding geldt juist wél voor de reformatori-
sche Sébaschool in Ochten. Hoewel nog tamelijk 
recent gebouwd, raken de lokalen in snel tempo 
gevuld. VCOG-bestuurder Jan Zwerus: ‘We  
hebben extra lokalen nodig. Vijftien jaar lang  
was de gemiddelde groei 17 leerlingen per jaar. 
Maar de daadwerkelijke groei overstijgt de  
prognose behoorlijk. Momenteel telt de  
Sébaschool 382 leerlingen. Voor schooljaar 
2021-2022 wordt gerekend op 420. Een groot 
deel van de leerlingen komt uit Kesteren.’

Daarom gaat de Sébaschool het Pantarijn  
gezelschap houden op de locatie Tollenhof.  
Drie klassen bestaande uit honderd leerlingen 
uit Kesteren zullen die locatie gaan gebruiken 
met ingang van het komend schooljaar. Het 
oude Pantarijn zal de komende jaren functi-
oneren als ‘opvanglocatie’ voor scholen met 
ruimtegebrek. Ook hervormde basisschool  
De Wegwijzer in Kesteren heeft in het oude 
Pantarijn leerlingen gehuisvest wegens een te 
krappe jas. Zo kunnen de leerlingen toch dicht 
bij huis naar school. 

Voor De Wegwijzer brainstormt de wethouder 
over een MFA-achtige oplossing voor Kesteren. 
Klein: ‘Wie weet kunnen we De Wegwijzer, 
openbare basisschool Het Palet, Ons dorpshuis 
en jongerensoos Marquee op één locatie on-
derbrengen. Maar die optie laat voorlopig  
op zich wachten.’

Dicht bij huis naar school
Het aantal leerlingen stijgt dat uit Kesteren 
naar een VCOG-school in Ochten of Opheus-
den gaat; op schooldagen is dat veel gereis. 
‘Verder gaan veel kinderen uit onze achterban 
uit Kesteren naar de Eben-Haëzerschool in 
Rhenen’, vervolgt Zwerus. ‘Daarbij komt dat 
het dorp Kesteren fors uitbreidt. Vandaar dat 
we bij het ministerie een verzoek tot oprichting 
van een nieuwe basisschool in Kesteren gaan 
indienen. In de eerste helft van 2022 hopen 
we dat we akkoord krijgen. In 2023 verwachten 
we twaalf klassen te hebben, met een latere 
uitloop naar zestien. We oriënteren ons op een 
geschikte bouwlocatie in Kesteren.’

Bij de ontwikkeling van de MFA in Dodewaard 
wordt onderzocht of er naast de nieuwbouw 
van De Hien en De Bellefleur ook ruimte  

is voor realisatie van een reformatorische  
basisschool. 

Wethouder Klein: ‘Kinderen uit dat dorp be-
zoeken nu de Eben-Haëzerschool in Opheus-
den. Voor hen zou het prettig zijn als ze in 
Dodewaard kunnen blijven. Het is fijn dat er 
zo’n goede onderlinge samenwerking bestaat 
over de uitvoering van het IHP. Dat geeft ook 
perspectief. Samen verdelen we de ‘schoolge-
bouwentaart’ in Neder-Betuwe.’
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Samen verdelen we de 
schoolgebouwentaart 

in Neder-Betuwe

Schoolgebouw Séba en Rehoboth in Ochten
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De Maaltijdbox kan een handje helpen. Wie zich 
er op abonneert krijgt een paar keer in de week 
alle (verse) ingrediënten afgeleverd aan de deur. 
Daarmee is het mogelijk om op een makkelijke 
manier een gezonde maaltijd bereiden, aan de 
hand van duidelijke recepten op papier of te vol-
gen via een filmpje op Youtube. Het is betaalbaar 
en lekker. En vooral gezond!

Proef
In maart 2021 is in Neder-Betuwe een proef 
gestart met 25 gezinnen. Vier weken lang kregen 
zij twee keer per week de Maaltijdbox thuis. Zij 
probeerden recepten uit en mochten commen-
taar leveren voor verbeteringen. Met die aange-
paste versie gaat de projectgroep verder aan de 

slag voor inwoners die mee willen doen aan een 
vervolg van dit project.

Abonnement voor iedereen
Wie interesse heeft kan zich abonneren op de 
Maaltijdbox. Leeftijd maakt niet uit en het kan 
met elke gezinssamenstelling; jong, middelbaar, 
ouder, singles, stellen, gezinnen met veel of één 
of een paar kinderen, iedereen is welkom. Ook 
mensen met een kleiner budget, want het doel 
van de Maaltijdbox is juist om op een betaalbare 
manier mensen te helpen die graag gezonder 
willen eten.

Initiatief
De Maaltijdbox is een initiatief van onder ande-
ren een groenteboer, diëtisten, budgetcoach  
en buurtsportcoach/JOGG*-regisseur in Neder- 
Betuwe. Zij zijn de uitdaging aangegaan om 
zoveel mogelijk mensen te interesseren voor 
gezonde voeding en de bereidheid om veran-
deringen in het eetpatroon te brengen. Op een 
manier die het makkelijk maakt om gezonde en 
lekkere maaltijden zelf te bereiden. 
*JOGG: Jongeren op Gezond Gewicht

Verandering in eetpatroon
De gedachte is dat wie twee dagen per week 
kookt vanuit de Maaltijdbox, het kook- en 
eetpatroon zal gaan aanpassen en er ook op de 
andere vijf dagen plezier in krijgt om een gezon-
de maaltijd op tafel te zetten, op een makkelijke 
en betaalbare manier.

De projectgroep werkt vooral met producten 
van Nederlandse en lokale bodem. Alles is erop 
gericht om gezond eten voor iedereen ‘dichtbij 
te brengen’. Het project heeft geen winstoog-
merk en wil alleen kostendekkend werken. Dat 
kan door de inzet van vrijwilligers en arbeidspar-
ticipanten. Hierdoor vergroot ook het draagvlak 
en blijven de kosten laag. 

Meer weten?
Kijk eens op de website 
www.maaltijdboxnederbetuwe.nl. 
U kunt ook een e-mail sturen naar
info@maaltijdboxnederbetuwe.nl. 

De Maaltijdbox 
geschikt voor iedereen

Wethouder Herma van Dijkhuizen: ‘De 
Maaltijdbox is een prachtig initiatief! Alle lof 
voor de organisatoren. Het project past goed 
bij de doelstellingen van het ‘Lokaal Akkoord 
Neder-Betuwe Bloeit!’, dat stimuleert dat 
inwoners in onze gemeente gezond opgroeien 
en ouder worden en waarin de gezonde 
keuze de normaalste zaak van de wereld is.’ 

Lokale initiatiefnemers kunnen via dit akkoord 
een uitvoeringsbudget aanvragen voor de start 
van projecten, ideeën of activiteiten die eraan 
bijdragen dat inwoners voldoende bewegen, 
gezond eten en een gezonde leefstijl hebben. 
De ‘Maaltijdbox’ is hier een mooi voorbeeld van.

Wilt u meer informatie over het Lokaal Akkoord 
Neder-Betuwe Bloeit!, of heeft u ook een 
goed idee voor het stimuleren van sporten of 
bewegen, gezond eten of een gezonde leefstijl 
waarvoor je uitvoeringsbudget wilt aanvragen? 

Kijk dan op www.nederbetuwe.nl onder de 
zoekterm ‘lokaal akkoord Neder-Betuwe bloeit’ 
of mail naar: sportenbewegen@nederbetuwe.nl.

Gezonder eten, dat wil iedereen. Maar soms weet je niet precies hoe je dat moet 
aanpakken. Of denk je dat het veel gedoe is of duur. Of heb je er gewoonweg niet de 
tijd voor om je erin te verdiepen. Misschien is de Maaltijdbox dan wel iets voor u. 

Lokaal Akkoord
Neder-Betuwe Bloeit!

De projectgroep werkt 
vooral met producten 

van Nederlandse en 
lokale bodem

Op de website 
www.maaltijdboxnederbetuwe.nl 
staan de recepten, de commentaren, 
de anekdotes en de filmpjes. 
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Doeltreffend, doelmatig 
en rechtmatig

Doeltreffendheid, doelmatigheid en rechtmatig-
heid zijn de drie trefwoorden waar de Rekenka-
mercommissie vanuit gaat bij haar werk. Zij kiest 
zelf het onderwerp, legt dat onder het vergroot-
glas, komt met een conclusie en als het nodig is 
doet zij aanbevelingen over hoe het anders of 
beter kan.

Doelen bereikt?
Heeft de gemeente met haar beleid bereikt wat 
zij wil? Heeft de gemeente het beschikbare geld 
goed besteed? Heeft de gemeente zich aan de 
regels en wetten gehouden? Met het antwoord 
op die vragen over een bepaald onderwerp 
krijgen gemeenteraad en inwoners een goed 
beeld van hoe het geld wordt besteed en wat er 
terechtkomt van alle plannen.

1. Wat is de verhouding van de Rekenkamer-
commissie ten opzichte van de gemeente?
De Rekenkamercommissie (RKC) is ingesteld om 
onderzoek te doen naar onderwerpen die in de 
gemeente spelen. Je zou kunnen zeggen dat het 
een soort extern onderzoeksbureau is dat kritische 
vragen stelt en kijkt hoe raad en college hun werk 
doen. We worden als lid van de RKC benoemd  
door de gemeenteraad. Maar we werken niet in 
opdracht en zijn onafhankelijk.  

2. Hoe komt jullie agenda tot stand? Zijn jullie 
onafhankelijk in de keuze van de onderwerpen?
Als RKC volgen we de ontwikkelingen bij de 
gemeente op de voet en bepalen op basis daarvan 
naar welke onderwerpen we onderzoek willen 
doen. Ook zijn er landelijke dan wel regionale on
derwerpen die worden meegenomen als mogelijke 
onderzoeksonderwerpen. De RKC bespreekt met 
het presidium (dat bestaat uit de fractievoorzit
ters van de politieke partijen in de gemeenteraad, 
burgemeester en griffier) of de fracties wat zij 
zien als te onderzoeken onderwerpen. Niet om 
goedkeuring te vragen maar om goed te weten 
wat er precies speelt en om vast te stellen welke 
onderzoeksvragen beantwoord moeten worden. 
Op deze manier kan de raad het meeste doen met 
de uitkomsten van onze onderzoeken.

3. Hoe voeren jullie de onderzoeken uit, wat 
is de werkwijze? En wat is de gemiddelde duur 
van een onderzoek?
Als er een onderzoeksonderwerp is vastgesteld 
zoeken we als RKC een goed en deskundig  
onderzoeksbureau. Dat bureau ondersteunt de 
RKC bij het doen van het onderzoek. Denk aan  
het bestuderen van informatie, het houden van 
interviews en het schrijven van het onderzoeks
rapport. Een onderzoek duurt best lang, meestal 
toch wel ongeveer tien maanden omdat er veel 
stappen te zetten zijn.

4. Op welke manier is de inwoner erbij 
betrokken?
Inwoners worden alleen bij een onderzoek 
betrokken als het onderwerp voor hen speelt. Zo 
was er een paar jaar geleden een onderzoek naar 
burgerreacties bij de Avri en Omgevingsdienst Ri
vierenland. Daar zijn, uiteraard, betrokken burgers 
benaderd om mee te werken aan het onderzoek.

5. Beschikt de RKC over voldoende middelen 
(waaronder budget) om haar werk te kunnen 
doen?
De RKC in Neder-Betuwe heeft de financiële ruim
te om jaarlijks ongeveer één onderzoek te doen.

6. Weten jullie wat het college en de raad met 
jullie aanbevelingen doen? 
Als in een onderzoek de onderzoeksvragen zijn be
antwoord worden daar conclusies aan verbonden 
én worden aanbevelingen gedaan hoe het beter 
kan. De aanbevelingen kunnen voor de raad of 
voor het college zijn. Meestal worden de aanbe
velingen overgenomen en wordt er uitvoering aan 
gegeven. 

7. Waarom is het werk van de RKC van belang 
voor de inwoners van Neder-Betuwe?
Wij leveren als RKC een kritische blik op wat raad 
en college doen. Vorig jaar rondden we een onder
zoek naar schuldhulpverlening af. Dat onderzoek 
zorgde ervoor dat het beleid op dat terrein verder 
is verbeterd. En dat is natuurlijk in het belang van 
inwoners. Daar gaat het uiteindelijk om!

Zó doet de Rekenkamercommissie dat
De Rekenkamercommissie van Neder-Betuwe verwelkomde vorig jaar Rick Hubers als 
nieuw lid. Een goede aanleiding voor een artikel over de nieuw samengestelde Reken-
kamercommissie en de taken die zij uitvoert. En vooral: het belang van deze onafhanke-
lijke onderzoekscommissie. De commissieleden van de Rekenkamer antwoorden op een 
aantal vragen die wij voorlegden. 

Rekenkamercommissie draagt bij aan professionele 
en transparante gemeentelijke organisatie
De Rekenkamercommissie (RKC), ingesteld door de gemeenteraad, kan op eigen initiatief onderzoek doen naar de doeltreffendheid, 
doelmatigheid en rechtmatigheid van gemeentelijk beleid. Onderzoek moet leiden tot een verhoging van de effectiviteit van het beleid en 
van de professionaliteit van de organisatie. Daarnaast wil de Rekenkamercommissie met haar onderzoek een bijdrage leveren aan een 
grotere transparantie van het gemeentelijk handelen en aan het versterken van de publieke verantwoording daarover. Hiermee ondersteunt 
deze commissie de gemeenteraad bij zijn taken om te controleren en kaders te stellen.

Onderwerpen waarnaar de Rekenkamercommissie onderzoek deed
• Wegenbeheer (2015/2016)
• Informatieveiligheid (2016/2017)
• Burgerreacties bij Avri en Omgevingsdienst Rivierenland (2017/2018)
• Schuldhulpverlening (2019/2020) 
• Gemeentelijke uitgaven (2020/2021)

Kijk voor meer informatie over de Rekenkamercommissie, de leden en de onderzoeken op:

www.nederbetuwe.nl/gemeente/Rekenkamercommissie



Het Lokaal Akkoord ‘Neder-Betuwe 
Bloeit!’ is klaar. Hierin staan ambities,  
acties en afspraken over sport, bewegen, 
een gezonde omgeving en een gezonde 
leefstijl. Doel van dit akkoord is om er  
met elkaar voor te zorgen dat alle inwo-
ners, van jong tot oud, gezond (op)groei- 
en, bloeien en plezierig leven in onze 
gemeente. 

Sinds begin dit jaar werken we met partners 
aan een uitbreiding van het Lokaal Akkoord 
Neder-Betuwe Bloeit!, vooral op de thema’s 
roken, overgewicht en overmatig alcoholgebruik. 
Met de toevoeging van een zogenaamd ‘Lokaal 
Preventieakkoord’ is er in onze gemeente nog 
meer aandacht voor het bevorderen van de ge-

zondheid van iedere inwoner van Neder-Betuwe. 
Door een driejarig uitvoeringsbudget vanuit het 
Ministerie van VWS hebben we de ruimte om 
(bestaande) ideeën en samenwerkingen tussen 
verschillende maatschappelijke partners nu te 
versterken en uit te voeren. 

Denk mee!
Om tot het brede leefstijlakkoord Neder-Be-
tuwe Bloeit! te komen stimuleren we iedereen 
met een goed idee voor het bevorderen van de 
gezondheid vooral te reageren. Van inwoner tot 
horeca, supermarkten, ondernemers, zorgprofes-
sionals en (buurt-, sport-)verenigingen, iedereen 
is welkom om mee te denken en doen! Neem 
contact op met Jolijn Hoek-van de Giessen, 
beleidsadviseur Sport en Gezondheid en tevens 
projectleider van het Lokaal Preventieakkoord. 
Haar mailadres is: jhoek@nederbetuwe.nl. 

Denk mee over bewegen, gezonde omgeving en een gezonde leefstijl

Neder-Betuwe Bloeit!
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Wie zijn de mensen achter de Rekenkamercommissie?
Marijke van de Plasse woont  
in Zaltbommel. Marijke is sinds 
2015 lid van de Rekenkamercom-
missie Neder-Betuwe en sinds 
2019 voorzitter. In het dagelijks  
leven is zij manager interim 
werving & selectie bij Necker van 
Naem, een advies-, onderzoeks- 
en detacheringsbureau voor het 
openbaar bestuur. De drijfveer 
van Van de Plasse is om bij te 
dragen aan een kritische, lerende 
blik binnen het lokale bestuurlijke 
perspectief.

Rick Hubers woont in Elst (Gld). 
Hij is Senior Financial Auditor 
Auditdienst Rijk van het Ministe-
rie van Financiën in Den Haag. 
Vanuit zijn interesse in beleid 
en beheer in de publieke sector 
wil hij met onderzoeken naar 
de doelmatigheid, doeltreffend-
heid en rechtmatigheid van het 
gevoerde beleid, bijdragen aan 
het verbeteren en verhogen van 
het lerend vermogen van de 
gemeente. 

Marina Roelofsen-Verwoert
woont in Opheusden en is raads- 
adviseur en plaatsvervangend 
griffier in de gemeente Neder- 
Betuwe. Zij is ambtelijk secretaris 
van de Rekenkamercommissie.  

Iroy Konings woont in Ruckpen. 
Hij is senior-raadsadviseur en 
plaatsvervangend griffier in de 
gemeente Vlaardingen. Hij ziet de 
gemeenteraad als de meest directe 
vertegenwoordiging van inwoners. 
Als lid van de Rekenkamercom-
missie Neder-Betuwe zet Konings 
zich in voor het verder verster-
ken van de rollen en positie van 
de gemeenteraad met concrete 
adviezen.

Samen werken we 
aan het verbeteren van

de gezondheid van iedere 
inwoner van Neder-

Betuwe! Doet u mee?



Zonnepanelen, batterij-opslag en
laadpalen 
RoZon Zonne-energie. De naam zegt al 
genoeg: eigenaar Marcel Rozeboom is actief 
in de groeiende markt van zonnepanelen, 
batterij-opslag en laadpalen voor elektrische 
auto’s. ‘Duurzaamheid voor de lange termijn! 
Zonnepanelen op je dak zijn gunstig voor 
het milieu en vriendelijk voor je portemon-
nee. Tel daarbij op het salderen (opgewekte 
stroom afhalen van de gebruikte stroom) 
en de btw-teruggave. Een combinatie van 
zonnepanelen en een Wallbox/laadpaal voor 
een elektrische auto maakt het mogelijk om 
de kilometer- en energiekosten drastisch te 
verlagen.’

De Opheusdenaar merkt dat de animo 
voor zonne-energie in Neder-Betuwe het 
hoogst is in Ochten, gevolgd door Dode-
waard, Kesteren en Opheusden. ‘Bedrijven 
lijken wat terughoudender, zeker zij die een 
huurpand gebruiken. Terwijl er zoveel winst 
uit zonne-energie valt te behalen. Batte-
rij-opslag staat nu nog op een laag pitje in 
verband met het huidige salderen, maar zal 
zeker in de nabije toekomst van betekenis 
gaan worden.’

Zuinige airco’s
Ook installatiebedrijf Westreenen uit 
Opheusden beweegt zich op de groene 
markt. ‘We zijn van oudsher actief in de 
elektrotechniek, maar zonne-energie wordt 
steeds meer een speerpunt’ constateert 
Jerfaas van de Westeringh. ‘Voorheen vroeg 
de consument eerst om kwaliteit. Nu staat 
duurzaamheid hoog op het wensenlijstje.’

Airco’s stonden vroeger bekend als luid-
ruchtige energieslurpers. ‘Die vlieger gaat 
niet meer op. De modernste systemen zijn 
geruisloos, gebruiken een milieuvriendelijk 
gas en werken veel efficiënter en energie-
zuiniger dan voorheen. Ook dankzij modu-
laire opties, voor optimaal en persoonlijk 
comfort. In het bijzonder ideaal voor hooi-
koortspatiënten en voor ventilatiebehoefte 
vanwege de coronacrisis.’

Wie zijn airco tijdens een bloedhete zomer 
laat draaien, is in bepaalde gevallen nog 
geen 8 euro per maand kwijt. ‘Dus betaal je 
niet bepaald de hoofdprijs aan energiekos-
ten voor dit comfort.’

Rijden en varen
Verduurzaming van het Nederlandse wagen-
park. Die groene missie heeft Van Leeuwen 
Auto’s uit Kesteren zich ten doel gesteld. 
‘We zijn een universeel autobedrijf’, zegt 
Mathijs van Leeuwen. ‘Reguliere verbran-
dingsmotoren zijn altijd belangrijk voor ons. 
Die markt, mét de consument, blijft ook 
onze zorg en aandacht krijgen. Bovendien 
geloof ik niet dat de verbrandingsmotor 
volledig zal verdwijnen.’
Vanaf 2013 omarmt en stimuleert Van 
Leeuwen Auto’s elektrische en hybride 
auto’s. Johan van Leeuwen: ‘Ons team is 
opgeleid om er professioneel en veilig mee 
te kunnen werken. Naast reguliere auto’s 
leveren wij veel elektrische auto’s. Nieuw 
elektrisch is interessant vanwege de nog 
huidige voorraad nieuwe auto’s met slechts 
8 procent bijtelling.’
De elektrisch aangedreven auto’s van 
verschillende merken kunnen uit voorraad 
worden geleverd bij Van Leeuwen Auto’s. 
Onze elektrische occasionmarkt is goed 
voor 15 procent van het totaal.’
Afgelopen jaar is het bedrijfspand voorzien 
van zonnepanelen. Dit jaar plaatst het au-
tobedrijf een openbaar snellaadstation voor 
elektrische auto’s. Mathijs: ‘En we stappen 
daarnaast op 15 april in een compleet 
andere markt: console boten en sloepen. 
Dus rijden én varen bij Van Leeuwen. Al 
jaren bouwen we kennis en kunde op in de 
pleziervaart. Qua techniek bestaat er weinig 
verschil met auto’s, omdat onze boten ook 
leverbaar zijn met verbrandingsmotoren en 
elektrische motoren.’

Neder-Betuwse ondernemers 
sturen op duurzaamheid

Klanten tevredenstellen, winst maken, groeien, nieuwe markten aanboren. Van oudsher 
traditionele ondernemersdoelstellingen. De laatste jaren kan daar duurzaamheid aan worden 
toegevoegd. Innovatieve Neder-Betuwse ondernemers timmeren daarmee hard aan de weg. 

Marcel Rozeboom van RoZon Zonne-energie Jerfaas van de Westeringh van installatiebedrijf 
WestReenen

Johan (l) en Mathijs (r) van Van Leeuwen auto’s
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Geluidsoverlast
Het verouderde Ons Tehuis was geopend in 
1983 en draaide sinds die tijd steevast met een 
volle bezetting. Er was altijd leven in de brouwe-
rij. Maar de laatste jaren waren de uitstraling en 
de sfeer niet meer van deze tijd. ‘Het dorpshuis 
wordt geëxploiteerd met een pachtconstruc-
tie’ door een vereniging’, vervolgt secretaris 
Jan Derksen. ‘Bruiloften, partijen en Hollandse 
feestavonden waren altijd de voornaamste in-
komstenbron. Maar die veroorzaakten nogal eens 
geluidsoverlast. Het geluid drong dwars door de 
muren en het dak heen.’

Overschrijding van de geluidsnormen was 
daarom de belangrijkste reden voor renovatie. 
‘We hadden berekend dat isolatiemaatregelen 
zeker 3 ton zouden kosten. Geld dat niet op de 
plank lag. Groot was daarom de blijdschap toen 
zoon Henk van Riemsdijk onze burgemeester 
blij maakte met de schenking van zijn vader. Dat 
bedrag was bedoeld voor de gemeenschap van 
IJzendoorn. In overleg met de familie is besloten 
om het te besteden aan een metamorfose van 
het dorpshuis. Immers, het huis voor het gehele 
dorp. Een betere bestemming is niet denkbaar.’

Subsidies
Zomerdijk: ‘Al na twee maanden konden we de 
plannen en de schetsen van architect Moes-
bergen aan Van Riemsdijk presenteren. Die was 
meteen enthousiast. We dachten: wat een boel 
geld, doe meteen maar een compleet nieuw 

dorpshuis. Dat lukte echter niet, omdat we een 
paar ton tekort kwamen. De provincie wilde ons 
alleen subsidie verstrekken bij vernieuwbouw. 
Vandaar deze oplossing. De Gelderse bijdrage 
van 120.000 euro plus een laatste zetje van 
12.500 euro van de gemeente maakte de begro-
ting rond. Overigens hebben ook het Oranje-
fonds en het VSBfonds een belangrijke duit in 
het zakje gedaan.’ 

Het extra toegezegde geld betekende dat een 
iets afgeslankt projectplan toch weer aangevuld 
kon worden. Zo konden duurzaamheidsmaatre-
gelen als warmtepompen en deuren met automa-
tische toegang voor gehandicapten toch worden 
geïnstalleerd. 

Aannemersbedrijf De Vree en Sliepen uit Tiel 
stak in april 2020 de eerste spade in de grond. 

Modern en stralend dorpshuis
dankzij gulle gift uit Liechtenstein

Een betere bestemming 
is niet denkbaar

De naamswijziging van Ons Tehuis naar Gerrit van Riemsdijkhuis is zeker op zijn plaats voor het compleet vernieuwde 
dorpshuis van IJzendoorn. Een verbluffend grote schenking van een vermogende oud-inwoner gaf voldoende budget 
voor een ingrijpende verbouwing en uitbreiding. De officieuze ‘opening’ was tijdens de Tweede Kamerverkiezingen. 

Bij het stemmen konden de inwoners het prachtige eindresultaat voor het eerst bewonderen.
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Gerrit van Riemsdijk

Jan Derksen, Nico Zeeman en Henk Zomerdijk, res-
pectievelijk secretaris, bestuurslid en voorzitter van 
het Gerrit van Riemsdijkhuis (voorheen Ons Tehuis) 
in IJzendoorn

Een ongekend groot kerstcadeau presenteerde voorzitter Henk Zomerdijk in december 2017 aan 
het bestuur van het IJzendoornse dorpshuis. Zomerdijk: ‘Een gulle gift van maar liefst 1 miljoen 
Zwitserse frank. Omgerekend 860.000 euro. Afkomstig van de toen 91-jarige Gerrit van Riemsdijk. 
Een oud-verzetsman, zoon van een fruitteler uit IJzendoorn, woonachtig in Liechtenstein en oprich-
ter van een bank in Zwitserland. Het voelde als de hoofdprijs uit een loterij.’
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De bouw verliep voorspoedig, waarbij de bouw-
commissie van het bestuur dagelijks de gang van 
zaken volgde. De officiële opening medio oktober 
ging vanzelfsprekend niet door wegens corona. 
De officieuze opening was tijdens de Tweede 
Kamerverkiezingen in maart toen bewoners het 
vernieuwde dorpshuis meteen konden bewonde-
ren terwijl ze hun stem uitbrachten. Helaas kon 
de geëmigreerde weldoener het eindresultaat 
niet meer bewonderen. Gerrit van Riemsdijk 
overleed namelijk op 2 november 2018, op 
92-jarige leeftijd. 

Groter parkeerterrein 
‘Dat het Gerrit van Riemsdijkhuis eruitziet als 
complete nieuwbouw, beschouw ik als een groot 
compliment’, merkt bestuurslid Nico Zeeman op. 
‘We zijn uitermate trots op en verheugd over de 
geleverde prestatie. Het pand is ontworpen in 
een boerenstijl, met witte buitenmuren, stijlvol 
zwart in het interieur en ramen met roeden. De 
totale oppervlakte is groter, wat ook geldt voor 
het parkeerterrein. Dat betekent voor de omwo-
nenden geen parkeeroverlast meer.’

Een rondgang leert dat de ondoelmatige en 
hokkerige indeling tot het verleden behoort. De 
opzet is nu uitermate efficiënt en multifuncti-
oneel. Het Huis van IJzendoorn (dagbesteding 
voor senioren) is separaat bereikbaar. Bij grotere 
partijen kan het café bij de grote zaal worden be-
trokken via een geluidsisolerende schuifwand. De 
entree is verlegd naar de zijde van de dijk, wat 
uitnodigend werkt voor gasten uit die richting. 
Op dijkhoogte komt een terras. Ook is de directe 
omgeving aantrekkelijker gemaakt. 

Uiteraard is niet bezuinigd op duurzaamheid 
en toekomstbestendigheid. Warmtepompen, 
zonnecollectoren, isolatie: al het nodige zit erin. 
De overbuurman, zandwinningsbedrijf Dekker 
aan de overzijde van de Waalbandijk, gaat langs 
de Waal natuurontwikkeling uitvoeren. Een 
groot parkeerterrein – voor bezoekers van het 
dorpshuis én toeristen – is meegenomen in de 
plannen. Een trap op de dijk maakt de parkeer-
plaatsen bereikbaar.

‘Tot aan de coronacrisis vonden talloze vereni-
gingen en de Isandraschool onderdak in ons 
dorpshuis.

Die komen ooit allemaal weer terug. We staan te 
springen om de deuren open te gooien!’ 

Compensatie voor dorpshuizen in Neder-Betuwe 
De gemeente heeft van de Rijksoverheid eenmalig een bedrag van ruim 15.000 euro ontvangen om de dorpshuizen deels te compenseren voor hun 
misgelopen inkomsten tijdens corona. Dit bedrag is verdeeld over de dorpshuizen in de verschillende dorpskernen. De gemeente zoekt nog naar 
verdere mogelijkheden om de dorpshuizen te steunen.

Samen met een werkgroep bestaande uit bewoners, de bibliotheek en de gemeente, is een nieuwbouwplan gemaakt voor een multifunctionele 
accommodatieruimte in Dodewaard waarin ook het dorpshuis wordt gehuisvest. Het plan is goedgekeurd door de gemeenteraad en wordt dit half 
jaar verder uitgewerkt.


